
TĘŻNIA SOLANKOWA 

1. W Polsce funkcjonuje kilka tysięcy tężni solankowych a uwzględniają najmniejsze w hotelach i SPA 

jest ich już kilkanaście tysięcy. Są w uzdrowiskach, miastach, małych miejscowościach i gminach. 

Np. w Łodzi jest 9 tężni.  

2. Działania zdrowotne zostały wielokrotnie udowodnione i wdychanie mgły solankowej powstającej 

w tężniach zalecane jest przez lekarzy. Działanie lecznicze inhalacji korzystnie wpływa na układ 

nerwowy, układ gruczołów dokrewnych, a także działa stymulująco na pracę układu 

odpornościowego. Seanse oddechowe w tężni są także zalecane w chorobach tarczycy, 

schorzeniach alergicznych skóry i w leczeniu nadciśnienia tętniczego krwi. Szczególnie zalecane jest 

dla osób, które przechorowały Covid. 

3. ZDiZ mimo ujęcia w planie na 1 kwartał 2022 nie podjął działao w tej sprawie i od początku był 

negatywnie nastawiony do tego projektu bo chyba nie znano różnicy pomiędzy solanką leczniczej 

20% i morską 1,5%. 

4. ZDiZ w programie Funkcjonalno – Użytkowym Tężni do 1 przetargu postawił tak skomplikowane 

wymogi, że tylko jedna firma zgłosiła się z ceną znacznie przekraczającą fundusze do dyspozycji. Na 

bardzo wysoką cenę miały także wpływ 2–lenie opóźnienie w ogłoszeniu przetargu w czasie 

wysokiej inflacji.  

5. Po pierwszym unieważnionym przetargu ZDiZ nie skonsultował problemy z autorami projektu, nie 

wystąpił z propozycją zmiany technologii lub zakresu projektu. Zamiast złagodzid wymogi w 

kolejnych 2 przetargach tylko je zaostrzył. Takich wymogów nie stawiano w żadnym innym 

przetargu na nowe tężnie solankowe w Polsce. Na kolejne przetargi oczywiście nikt się nie zgłosił.  

6. ZDiZ nie pojęło jakichkolwiek działao aby doprowadzid do realizacji tego projektu, zasłaniając się 

przepisami i brakiem środków. 

7. W okresie od 2021 kiedy zgłosiliśmy ten projekt, do 2023 roku, w Sopocie wybudowano i 

uruchomiono 3 (TRZY) TĘŻNIE SOLANKOWE. 

8. Codziennie jesteśmy w Parku Rodzinnym i nie potrafimy odpowiedzied na powtarzające się pytania 

„kiedy wreszcie powstanie tężnia” od mieszkaoców z wielu dzielnic Gdyni odwiedzających Park. 

9. Prosimy o nie przyjęcie wniosku ZDiZ o odstąpienie od realizacji wygranego projektu BO 2021/ 

/MAK/0001 „TĘŻNIA SOLANKOWA I TRAWNIK DOPOSAŻENIE PARKU RODZINNEGO PRZY UL. 

SPOKOJNEJ”, który uzyskał poparcie 1.450 mieszkaoców Gdyni (4 największa ilość głosów Gdynian 

w tej edycji BO). 

10. Sugerujemy ogłoszenie kolejnego przetargu o zmienionym (uproszczonym) Programie Funkcjonalno 

Użytkowym tężni i ewentualnie podzielenia na etapy realizacyjne np. osobno dokumentacja 

projektowa, roboty budowlane i instalacyjne oraz sama dostaw i montaż tężni. Koszt samej tężni w 

pierwotnym projekcie to tylko ok. 33%, całej wartości projektu.  

11. W przypadku gdy oferta w kolejnym przetargu będzie przekraczad środki z 2021 roku, konieczna 

będzie dofinansowanie z budżetu miasta aby zrealizowad projekt wybrany przez mieszkaoców 

Gdyni. 

12. W imieniu mieszkaoców, którzy zaufali władzom miasta, że wybrany przez nich projekt będzie 

realizowany, prosimy o uszanowanie ich decyzji i budowę tężni solankowej w Parku Rodzinnym. 

   


